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Radu Hanga, Preşedintele Bursei de Valori Bucureşti (BVB) a vorbit 
despre oportunităţile investiţionale ale anului 2025. Printre cele mai mari 
se numără reconstrucţia Ucrainei, a punctat Hanga, în cadrul întâlnirii de 
luni, 24.02, de la Forumul Investitorilor realizat de ziarul Bursa. 

Cred că una dintre oportunităţile mari este reconstrucţia Ucrainei. Pe de 
altă parte, cred că vorbim de 500 de miliarde. Toată lumea se întreabă 
de unde vor veni cele 500 de miliarde şi probabil că banii vor veni tot din 
Europa, la cum arată acum situaţia. Deci, cred că înainte de a ne gândi 
la beneficii, va trebui probabil să ne gândim că vom avea şi noi o cotă 
din de contribuţie la sumele care se vor cheltui acolo pentru 
reconstrucţie. 

Hanga spune că, înainte de toate, trebuie să trăim într-o zonă mai 
liniştită, asta însemnând ca lucrurile să se calmeze în ceea ce priveşte 
războiul din Ucraina. 

Noi suntem printre cei mai bine poziţionaţi din punct de vedere al 
evoluţiei pieţei de capital 

 

Investitorii americani descoperă bursele europene, la mai bine de 500 
de ani după ce europenii au descoperit America 

Ne dorim să trăim într-o zonă în care să existe oportunităţi de creştere. 
Asta în contextul în care sigur acolo vor trebui reconstruite multe lucruri 
şi evident că ţările cele mai apropiate vor avea din punct de vedere a 
contribuţiei la construcţie, nu financiară, ci din punct de vedere al 
efortului pe care trebuie să-l faci. Noi suntem printre cei mai bine 
poziţionaţi din punct de vedere al evoluţiei pieţei de capital. 

Cum va fi anul 2025? Volatil, cu focus pe piaţa locală 

Aş spune, unu, cu volatilitate. Doi, aş spune că o să continue trendul pe 
care îl vedem în ultimii ani, adică un focus tot mai mare pe piaţa locală. 



Unul dintre cele mai bune lucruri pe care le vedem întâmplându-se în 
ultimii ani este creşterea contribuţiei investitorilor de retail, creşterea 
investitorilor locali la bursă. 

Lumea va deveni tot mai puţin globală 

Eu cred că acesta va fi trendul dominant, adică cred că lumea care se 
profilează în continuare este o lume care va deveni tot mai puţin globală. 
Ăsta deja este un trend pe care îl vedem de ceva vreme, o lume tot mai 
puţin globală, o lume în care lanţurile de aprovizionare vedem că sunt 
rupte, probabil că va fi caracterizată şi de rupturi la în zona circulaţie 
fluxurilor de capital. 

Preşedintele Bursei de Valori Bucureşti crede că capitalul nu se va mai 
mişca atât de liber cum am fost obişnuiţi, ceea ce înseamnă că 
dependenţa de capital local va creşte. 

O să depindem şi noi, şi statul român mult mai mult de finanţarea de pe 
piaţa locală 

Şi, aş spune, uitând-mă la bursă, că trebuie să continuăm efortul de a 
creşte vizibilitatea şi de a creşte participaţia românilor la piaţă. Şi iarăşi, 
dacă m-aş uita la aspectul pozitiv al unei lumi mai fragmentate este 
faptul că probabil vizibilitatea şi importanţa companiilor locale va creşte. 

Şi noi, ca bursă, dorim să ne poziţionăm aici ca un factor de suport, ca 
fiind platforma care susţine dezvoltare a companiilor locale. Şi când 
vorbesc despre dezvoltare, vorbim mai mult decât doar acces la capital. 
Adică eu cred că bursa este dincolo de o platformă care facilitează 
accesul la capital, este o platformă care asigură vizibilitate companiilor 
care se urcă pe scena bursei şi cred că dacă ştim să fim suficient de 
inteligenţi încât să valorificăm atuul acesta, o să avem doar de câştigat. 

Radu Hanga subliniază faptul că începe să fie mai important să te listezi 
pe o piaţă relevantă şi care poate să dea dincolo de acces la capital, 
vizibilitate pe piaţa pe care vrei să te dezvolţi. 

 Dacă ne uităm la bursă ca la o platformă care asigură vizibilitatea, 
atunci îi spui companiile companiei care se uită la listare. Sigur, este 
important accesul la capital, dar este la fel de important să te listezi pe o 
piaţă relevantă pentru business-ul tău. Adică să te faci vizibil pe o piaţă 
care te cunoaşte  sau pe care vrei să fii cunoscut. Şi atunci, dintr-o dată, 



localizarea începe să conteze mult mai mult decât faptul că polul de 
capital este probabil mai mare pe o altă piaţă. 

Radu Hanga observă că la nivel global, sunt tot mai frecvent discuţii 
despre polarizare şi despre o economie globală din ce în ce mai 
fragmentată şi localizată. Clar este că vom vedea schimbări complexe, 
iar România va trebui să se adapteze în acest peisaj. 

Ziarul BURSA organizează „FORUMUL INVESTITORILOR – 2025: 
Provocările şi oportunităţile anului”, eveniment ajuns la a IV-a ediţie. 

Piaţa de capital a avut o perioadă foarte bună în ultimii ani, cu 
randamente ridicate, însă, actualul context geopolitic atât la nivel 
european cât şi global, poate aduce, după sine, o serie de provocări 
pentru care trebuie să fim pregătiţi, este opinia specialiştilor prezenţi la 
întâlnire. 


